
Bijlage 9. 

Beknopt verslag van de vergadering van de gecombineerde college adviescommissie 
Cultuurhistorie en Roerend erfgoed en beeldende kunst, d.d. 21 augustus 2017. 

Aanwezigen  De heer Gabriëls, voorzitter 
Commissie REBK De heren Derksen, Peters OFM, Korten, Volleberg, Kremers  en de dames 
Welters en Ramaekers 
Commissie CH  De heren Bukkems, Kremers, Lammeretz, Van den Berg en Verhaag 
Secretarissen  De heren Van Cauteren, Truyen en mevrouw Jongeling 
Toelichting  Mevrouw Kemmerling 

Er is een melding van verhindering van Dhr. A. van Leeuwen en mevrouw I. Beckers. 

Het kunstcentrum heeft kort voor de vergadering een algemene beschouwing gestuurd en 
medegedeeld, dat zij over dit onderwerp in beraad is, mede in relatie tot de algemene kunstvisie 
(zoals verwoord in de routeplanner cultuur) van de gemeente en dat zij op een later tijdstip daarover 
zullen berichten. Deze notitie is niet ter vergadering besproken. 

De voorzitter heel allen welkom. Hij memoreert de voorgeschiedenis rond de vaststelling van de 
museumvisie door de gemeenteraad in januari 2017. Er is toen voor de exploitatie geen definitief 
besluit genomen. Wel heeft de raad in meerderheid aangegeven de Mediumvariant als uitgangspunt 
te willen nemen. In de begrotingsbehandeling van november van dit jaar zal hierover meer duidelijk 
worden.  

De nu ter advisering voorliggende voorstellen betreffen enerzijds de renovatie van het 
Rijksmonument (instandhouding en toekomst-bestendig maken van het monument) en anderzijds 
het gebruik van dit pand als museum. In de voorbereiding heeft de projectgroep veel deskundig 
advies ingewonnen op alle mogelijke fronten: bouwkundig, constructief, bouwfysisch, monumentaal 
etc. Zo is er een bouwhistorische verkenning uitgevoerd en uitvoerig schriftelijk vastgelegd. Veel 
zaken zijn echter noodgedwongen nog in concept, omdat het tot nu toe ging om het maken van een 
schetsontwerp. Nadere uitwerking volgt wanneer de raad de benodigde kredieten ter beschikking 
heeft gesteld. 

De commissies krijgen een uitvoerige presentatie van de tot nu toe ontwikkelde schetsplannen. Over 
details daarvan worden vragen gesteld en ontstaat soms discussie.  

De belangrijkste besproken zaken zijn: 

Men begrijpt dat het noodzakelijk is dat het museum een grotere en makkelijker toegankelijke 
entree met entreegebied krijgt. Men betreurt het verlies aan expositieruimte op de begane grond. 

De vragen op het gebied van de samenhang tussen de nieuw vormgegeven achterzijde van het 
museum in relatie tot nog te ontwikkelen plannen voor het Muntcomplex kunnen (nog) niet 
beantwoord worden. 

Uit de commissie Cultuurhistorie komt de suggestie om in het plaveisel van de Meikoel langs de 
zuidgevel van het museum de loop van de oude Speelhuysgrave aan te geven, bijvoorbeeld met glas. 

Liever geen hoogteverschil tussen bestaand dak en nieuw dak op de achterbouw, indien dit technisch 
mogelijk is. 

Men vraagt aandacht voor de zichtbaarheid van de led-schermen vanuit de Nieuwe Markt en vooral 
vanaf de Markt. 



Het educatieve beleid moet snel ontwikkeld worden. Zoek daarbij ook de samenwerking met RICK. 

Houd er rekening mee in de exploitatie, dat toegepaste ICT-middel in de opstellingen regelmatig 
vervangen moeten worden. Reserveer daar voor. 

Is er voldoende depotruimte beschikbaar na ontruiming en in gebruik name als expositieruimte van 
de zolder? Na het vertrek van het gemeentearchief uit Cwartier krijgt het museum de beschikking 
over alle kelderruimtes en het archiefbewaarplaats. Daarmee is voldoende en goede ruimte 
beschikbaar. Het huurcontract daarvoor is al geregeld. 

Met inbegrip van de bovengenoemde suggesties en opmerkingen, die vooral de nadere uitwerking 
van de plannen betreffen in de toekomst, gaan de commissies unaniem akkoord met de voorstellen.  

 

Advies 

De college-adviescommissies Cultuurhistorie en Roerend Erfgoed en Beeldende Kunst, in 
gezamenlijke vergadering bijeen op 21 augustus 2017, hebben kennis genomen van het 
B&W/raadsvoorstel voor de kredietstelling voor de renovatie en herinrichting van het museum Jacob 
van Horne. Na een uitvoerige presentatie van en discussie over de plannen die tot op heden door de 
projectgroep zijn ontwikkeld, na kennis genomen te hebben van het schriftelijke advies van de 
Monumenten-welstandscommissie en de mening en adviezen van de Rijksdienst voor het cultureel 
erfgoed, komen de commissies unaniem tot het advies aan het college van B&W om in te stemmen 
met het voorliggende raadsvoorstel en de daarin aangegeven plannen.  

De commissies zien vele positieve punten in de gepresenteerde plannen met betrekking tot de 
renovatie van het pand en de opvallende  plaats, als echte blikvanger, die het nieuwe museum in de 
stedelijke ruimte zal gaan innemen. Ook de grote lijnen van de herinrichting voor zover deze nu 
gepresenteerd zijn, kunnen rekenen op een positief advies van beide commissies. Het nieuwe 
museum zal zowel als gebouw als museaal een belangrijke aanwinst zijn voor de beleving van de 
historische binnenstad. 

Uiteraard hebben de commissies op detailniveau nog diverse opmerkingen en tips, die in het verslag 
van de vergadering zijn opgenomen. Deze kunnen door de projectgroep worden betrokken bij de 
verdere uitwerking van de plannen, nadat de raad heeft beslist over de voorgestelde 
kredietvoorstellen. 

De secretarissen van de collegeadviescommissies Roerend Erfgoed en Beeldende Kunst en 
Cultuurhistorie 

John van Cauteren en Joke Jongeling 

 


